

Day &amp; Date: Tuesday, 30/01/2018

Ref. No. AS/3/41/2017-18

### **Subject: The Emirati Standardized Test (EmSAT) 2017-2018**

#### **Dear Parents**

The Emirati Standardized Test (EmSAT) has been launched for the private schools.

**For Further Details kindly visit EmSAT official website: <http://emsat.moe.gov.ae/>**

#### **EmSAT for Grade 12:**

1. EmSAT Achieve is a mandatory test for all Emirati students in the public & private schools.
2. EmSAT Achieve is a mandatory test for all Non-Emirati students studying the MOE curriculum.
3. EmSAT Achieve is a mandatory test for Emirati or non-Emirati students who plan to enter any public or private university in the UAE.
4. EmSAT Achieve is one of the National Scholarship requirements.
5. National Service students must do the EmSAT Achieve test before joining the National Service program.

#### **EmSAT Achieve subjects are:**

English Language, Arabic Language, Mathematics, Physics, and Chemistry (Chemistry is only for the Advanced Track or equivalent). Physics is a mandatory test for all students even if they did not attend physics courses in their schools.

#### **EmSAT Website**

- The EmSAT website provides test specifications, proficiency levels and, sample questions for all subjects except the Arabic test, which will start on March 2018.
- The EmSAT website also provides information about registration, policies & rules, instructions, dates, centers, and a detailed registration manual.

#### **Students Must adhere to the following:**

1. Registration must be completed as soon as possible or with the directives issued by the school administration
2. In the case of absence, candidates must forward attested documentation to support this absence, which in turn will be scrutinized by a committee to validate the reasons furnished and it may affect future correspondence with tertiary institutes.

EmSAT results will be used in college/tertiary entry decisions and in collecting data about the UAE educational systems, which helps in improving the education in the country.

**EmSAT is a national project which aims to improve the education system with your support and commitment.**

**Administration**

اليوم والتاريخ: الثلاثاء، 30/01/2018.

الموضوع: اختبار الإمارات القياسي للعام الدراسي 2017 - 2018 م.

السادة أولياء الأمور الكرام .. تحية طيبة وبعد ..

يسعدنا الإعلان عن إطلاق دورة اختبار الإمارات القياسي (EmSAT)

لمزيد من التفاصيل يمكن زيارة الموقع الرسمي لاختبار الإمارات القياسي

(كدليل إرشادي للطلاب وولي الأمر):

<http://emsat.moe.gov.ae/>

اختبار القبول الجامعي للصف الثاني عشر :

1. الاختبار إلزامي لطلبة الصف الثاني عشر الإماراتيين في المدارس الحكومية والخاصة .
2. الاختبار إلزامي أيضاً للطلبة الوافدين الدارسين في المدارس الحكومية والخاصة التي تدرس منهج وزارة التربية والتعليم.
3. الاختبار إلزامي للطلبة (المواطنين أو الوافدين) في المدارس الخاصة الدولية في حال كان سيكمل دراسته في إحدى جامعات الدولة الحكومية أو الخاصة.
4. الطلاب المواطنين المبتعثين يشترط حصولهم على اختبار الإمارات القياسي (EmSAT) كمتطلب للابتعاث.
5. الطلاب المتقدمين لأداء الخدمة الوطنية عليهم تقديم الاختبار قبل الالتحاق بالخدمة.

المواد المستهدفة في الاختبار:

○ اللغة الإنجليزية، الرياضيات، الفيزياء، اللغة العربية، بالإضافة لمادة الكيمياء للمسار المتقدم أو ما يعادله.

للعلم أن اختبار الفيزياء إلزامي حتى لو كان الطالب لا يدرس مادة الفيزياء في الصف الثاني عشر.

يتوفر في الموقع الإلكتروني:

مواصفات الاختبار، مستويات الأداء، نماذج لأسئلة الاختبار لجميع المواد المذكورة أعلاه، ما عدا مادة اللغة العربية التي سيتم إطلاقها لاحقاً قبل الموعد المقرر لبدء اختباراتها في شهر مارس القادم. كما يوفر الموقع معلومات عن كيفية التسجيل، سياسات وقوانين الاختبار، تعليمات الاختبار، ومواعيد ومراكز التسجيل، ودليل تفصيلي لخطوات التسجيل.

يتعين على الطلاب مراعاة ما يلي:

1. التسجيل فور فتح باب التسجيل، مع العلم أن التسجيل لن يكون متوفراً لجميع المواعيد في آن واحد بل سيفتح بالتوالي (يغلق التسجيل بعد اكتمال السعة الاستيعابية في مركز الاختبار). وبعد انعقاد الاختبار يفتح التسجيل للتاريخ الذي يليه وهكذا.
2. في حال غياب الطالب يتوجب عليه تقديم أعمار موثقة ومقبولة وسيتم مراجعتها من قبل لجنة خاصة وفي حالة عدم قبول العذر لن يسمح للطلاب بإعادة الاختبار مما سيؤثر على طلبات الالتحاق بالجامعات والمنح.

تستخدم نتائج اختبار الإمارات القياسي للصف الثاني عشر في قرارات متعلقة بقبول الطلاب في الجامعات داخل الدولة، وكذلك في جمع معلومات عن أداء الطلبة مما يساعد في تحسين منظومة التعليم في الدولة.

اختبار الإمارات القياسي هو مشروع وطني يهدف للارتقاء بمستوى التعليم، بدعمكم والتزامكم.

الإدارة